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Protokół Nr LX/24 

Sesji Rady Miejskiej w Świeciu odbytej  

w dniu 30 kwietnia 2024 r. od godz. 1000 do godz. 1330 

 

 Otwierając obrady LX Sesji Rady Miejskiej w Świeciu Przewodniczący Rady p. Jerzy 

Wójcik stwierdził, że na ogólną liczbę 21 radnych obecnych jest 19 radnych, czyli quorum  

i Rada może kontynuować obrady oraz podejmować prawomocne uchwały. Ponadto 

Przewodniczący odczytał klauzulę informacyjną dotyczącą ochrony i przetwarzania danych 

osobowych. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Udział w sesji wzięli:  

- Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski,  

- Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik,  

- Skarbnik p. Marzenna Rzymek,  

- Sekretarz p. Leszek Żurek,  

- Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Marta Karolczak,  

- Radca Prawny p. Łukasz Kaźmierczak,  

- Radca Prawny p. Przemysław Gornowicz,  

- Kierownik Wydz. IN p. Grzegorz Gliniecki,  

- Kierownik OOiW p. Iwona Haber,  

- Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski,  

- Kierownik Wydz. GO p. Aleksandra Arczyńska-Lisek,  

- Kierownik GRiW p. Monika Budzowska,  

- Dyrektor CR p. Monika Tom,  

- Kierownik ŚDS p. Aleksandra Ostrowska,  

- Kierownik OIiR p. Ewelina Janiszewska, 

- Posłanka p. Iwona Karolewska, 

- Radny Sejmiku p. Tadeusz Pogoda, 

- Starosta Świecki p. Barbara Studzińska, 

- Wicestarosta p. Franciszek Koszowski, 

- Komendant Policji p. Marek Mitura, 

- Komendant M-G OSP p. Jarosław Ligmanowski, 
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- Komendant PSP p. Piotr Tkaczyński, 

- Przedstawiciele lokalnych mediów.  

 

Porządek obrad 

  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

5. Informacja prezesa Zarządu Miejsko-Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych po 

przeprowadzonych zebraniach sprawozdawczych.  

6. Wolne wnioski, wnioski komisji i sprawy bieżące.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia dla Gminy Świecie maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do sprzedaży poza 

miejscem jak i w miejscu sprzedaży,  

b) udzielenia dotacji Parafii św. Andrzeja Boboli w Świeciu na realizację zadania pn. 

„Prace restauratorskie i roboty budowlane przy elewacji plebanii Zespołu kościoła 

parafialnego p.w. św. Andrzeja Boboli w Świeciu oraz remont rampy podjazdowej” 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków,  

c) udzielenia dotacji Parafii p.w. Niepokalanego Poczęcia NMP w Świeciu na 

realizację zadania pn. „Remont budynku kościoła p.w. Niepokalanego Poczęcia 

Najświętszej Maryi Panny w Świeciu” w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków,  

d) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia przez Gminę Świecie udziałów w 

istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej „KZN - Bydgoski” sp. z o.o. z 

siedzibą w Inowrocławiu w związku z inwestycją mieszkaniową w Świeciu przy ul. 

Wojsk Łączności, na działce geodezyjnej nr 641/5,  

e) wyrażenia zgody na cesję praw i obowiązków wynikających z umowy dzierżawy,  

f) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych 

przy ul. Słonecznej, ul. Wiślanej oraz pomiędzy ul. Wojska Polskiego, ul. 

Chełmińską, ul. Ogrodową i ul. gen. Józefa Bema w Grucznie,  
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g) przedłużenia ulicy Armii Krajowej w Świeciu,  

h) wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Świecie porozumienia z Miastem Toruń 

na powierzenie Izbie Wytrzeźwień w Toruniu udzielania świadczeń na rzecz osób 

w stanie nietrzeźwości, doprowadzonych z terenu Gminy Świecie.  

8. Uroczyste zakończenie kadencji 2018 - 2023.  

9. Zakończenie.  

 

Ad. 2 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik przedstawił informację o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 4 

Radny p. Dariusz Woźniak – zapytał o przetarg na przebudowę OW Deczno: 

- co się dzieje z tym przetargiem, że aż 4 razy został przesunięty termin, 

- czy 3 mln, które dokładamy wystarczą, 

- niepokoi termin zakończenia prac oraz to, ze na ten sezon nie uda się zakończyć prac, 

- czy Burmistrz był przesłuchiwany w tej sprawie przez Prokuratora? 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że konieczna jest wizja lokalna, żeby 

rozstrzygnąć ten przetarg. Odbyły się już 3 wizje i sporo firm o to dopytuje. Mamy 

zabezpieczone 3 mln, ale od wykonawców i ich ofert zależna będzie ostateczna kwota. Cieszy 

nas duże zainteresowanie. Sadzimy, że 8 miesięcy na dokończenie prac będzie wystarczające. 

Prawdą jest również, że Burmistrz składał zeznania w Prokuraturze. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – zapytał o długi termin realizacji modernizacji placu zabaw na 

ul. Żwirki i Wigury oraz kiedy rozpoczną się prace na Orliku na Mariankach. Mieszkańcy 

proszę o monitoring i oświetlenie tego placu. 

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Marta Karolczak – wyjaśniła, że umowa została zawarta 

niecały miesiąc temu, a zamówienie urządzeń wymaga około 3 miesięcy na ich dostarczenie. 

Należy również po ich ustawieniu wykonanie bezpiecznej nawierzchni. Stąd tak długi termin. 
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Kierownik CSiR przygotowuje materiały do przetargu na boisko, ale trudno w tej chwili 

powiedzieć jak procedura będzie przebiegała. Monitoring jest zabezpieczony na obiekcie 

kubaturowym. 

  

Ad. 5 

Komendant Miejsko-Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych p. Jarosław Ligmanowski 

przedstawił informację po przeprowadzonych zebraniach sprawozdawczych. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – podziękował za działalność OSP na wysokim poziomie i 

współprace z państwową Strażą Pożarna. Na bardzo wysokim poziomie jest również 

wyposażenie straży. Czy jest perspektywa na budowę remizy dla OSP Wiąg? 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że w budżecie są zabezpieczone środki 

na zakup nowego wozu strażackiego, na który miało być również dofinansowanie zewnętrzne. 

Warunki trochę się zmieniły, jednak Gmina dołoży więcej środków i prze najbliższej zmianie 

budżetu burmistrz zaproponuje dołożenie kolejnych 300 tys. zł. Remiza to jest dłuższa 

perspektywa, ale na tę chwile nic nie obiecuje. 

 

Ad. 6 

Radny p. Dariusz Woźniak - poinformował, że złożył interpelacje na temat bardzo głośnej 

sprawy dotyczącej budowy zakładu w Sulnowie, która niepokoi wszystkich. Dlatego apeluje, 

by zrobić wszystko, by ten zakład nie powstał, gdyż ta firma h=jest znana w województwie z 

bardzo negatywnej strony. P. Woźniak deklaruje swoją pomoc. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – zapytał, na czym ma ona polegać? 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – może na przykład zorganizować większy protest mieszkańców 

wraz z telewizją, jeśli prawne kroki nie wystarczą. 

 

Ad. 7a 

Kierownik Wydz. GRiW p. Monika Budzowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia dla Gminy Świecie maksymalnej liczby zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do sprzedaży poza miejscem jak i w 

miejscu sprzedaży. 
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Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich – wydała opinię pozytywną, 

 Rodziny, Zdrowia i opieki społecznej – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada większością głosów (15za, 2 wstrzym.) podjęła uchwałę Nr 551/24  

w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7b 

Kierownik Wydz. GRiW p. Monika Budzowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii św. Andrzeja Boboli w Świeciu na realizację zadania pn. „Prace 

restauratorskie i roboty budowlane przy elewacji plebanii Zespołu kościoła parafialnego p.w. 

św. Andrzeja Boboli w Świeciu oraz remont rampy podjazdowej” w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 552/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7c 

Kierownik Wydz. GRiW p. Monika Budzowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii św. Andrzeja Boboli w Świeciu na realizację zadania pn. „Prace 
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restauratorskie i roboty budowlane przy elewacji plebanii Zespołu kościoła parafialnego p.w. 

św. Andrzeja Boboli w Świeciu oraz remont rampy podjazdowej” w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 553/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7d 

Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 

sfinansowanie objęcia przez Gminę Świecie udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej „KZN - Bydgoski” sp. z o.o. z siedzibą w Inowrocławiu w związku z 

inwestycją mieszkaniową w Świeciu przy ul. Wojsk Łączności, na działce geodezyjnej nr 

641/5. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 PiS – będą głosowali indywidualnie, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną, 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że to jest bardzo dobry program, który będzie się 

rozwijał. Warto o to zadbać, gdyż młodzi ludzie będą mogli wynająć mieszkania dużo taniej 
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niż na wolnym rynku. W uchwale mamy wsparcie dla studentów medycyny, ale może warto 

przemyśleć, żeby Gmina nabyła mieszkania dla siebie, które wynajmowałaby przyszłym 

lekarzom z dziedzin deficytowych. Obok jest druga atrakcyjna działka, która dobrze byłoby 

nabyć. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 554/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7e 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na cesję praw i obowiązków wynikających z umowy dzierżawy. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – stwierdził, że bardzo dobrze, iż znalazł się dzierżawca. Lokal 

ożywi ten obszar i przyciągnie mieszkańców. My również będziemy organizować tam więcej 

imprez. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że ten przedsiębiorca ma bardzo dobrą opinie, więc tym 

bardziej powinniśmy być zadowoleni. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 555/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik ogłosił 10 min. przerwy. 

 

Ad. 7f 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych przy ul. 
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Słonecznej, ul. Wiślanej oraz pomiędzy ul. Wojska Polskiego, ul. Chełmińską, ul. Ogrodową i 

ul. gen. Józefa Bema w Grucznie. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 PiS – – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – stwierdził, że na klasie IV ziem musimy opracowywać plan. 

Działki tam można wydzielać jak się chce. Dlaczego dla terenów 4 działek tworzymy plan 

zagospodarowania, czemu to ma służyć? Gospodarz może wytyczyć działki bez naszych 

nakładów. 

 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski – odpowiedział, że wynika to z zapisów 

prawa. Jeśli tereny mają plany zagospodarowania przeznaczony pod usługi bądź, jako teren 

rolny, to żeby móc przeznaczyć go pod zabudowę mieszkaniową należy zmienić plan.  

 

Radny p. Leszek Piotrowski – już wielokrotnie mówił o globalnym obejmowaniu planami 

zagospodarowania przestrzennego, a nie każdą działkę po kolei. 

 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski – odpowiedział, że te tereny są objęte 

planem zagospodarowania. Żeby cała Gmina miała plan to są ogromne koszty Gminy. My 

obserwujemy, gdzie jest to najbardziej potrzebne. W ten sposób kilka wsi zostało objętych 

planami. Teraz będzie opracowany zupełnie nowy dokument, który uporządkuje zabudowę.  

 

Rada większością głosów (17 za, 2 wstrzym.) podjęła uchwałę Nr 556/24 w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7g 
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Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski projekt uchwały w sprawie przedłużenia 

ulicy Armii Krajowej w Świeciu. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – zapytał, czego dotyczy ta uchwała? Prosi o bardziej 

szczegółowe wyjaśnienia. Czy to chodzi o dalsze przedłużenie tej drogi? 

 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski – wyjaśnił, że na załączniku graficznym 

jest pokazane o jaką część chodzi, czyli o poszerzenie terenu. Nie zmieniamy nazwy i nie 

wydłużamy tej ulicy. Zmienia się obszar tej ulicy. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – odpowiedział, ze teraz rozumie o co chodzi, ponieważ z 

uzasadnienie inaczej to interpretował. 

 

Rada większością głosów (18 za, 1 wstrzym.)  podjęła uchwałę Nr 557/24 w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7h 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie przez Gminę Świecie porozumienia z Miastem Toruń na powierzenie Izbie 

Wytrzeźwień w Toruniu udzielania świadczeń na rzecz osób w stanie nietrzeźwości, 

doprowadzonych z terenu Gminy Świecie. Radca Prawny p. Łuskasz Kaźmierczak zgłosił 

autopoprawki. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 
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 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 547/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – podziękował w imieniu Rady wszystkim 

wolontariuszom za prace na rzecz schroniska. 

 

Ad. 8 

Uroczyste zakończenie kadencji 2018 – 2023. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik wraz z Wiceprzewodniczącym Rady p. Adamem 

Cieślakiem wręczyli Radnym oraz zaproszonym gościom pamiątkowe statuetki. 

 

Uroczysta przemowę wygłosili:  

- Radny p. Zbigniew Rydziel, 

- Wiceprzewodniczący Rady p. Adam Cieślak, 

- Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik, 

- Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski, 

- Posłanka p. Iwona Karolewska, 

- Radny Sejmiku p. Tadeusz Pogoda, 

- Starosta Świecki p. Barbara Studzińska, 

- Komendant Policji p. Marek Mitura. 

 

Ad. 9 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik odczytał 

klauzulę informacyjną dotyczącą ochrony danych osobowych i zamknął obrady  

LX Sesji Rady Miejskiej.  

 

Protokolant: 

Magdalena Jażdżewska – Wydz. Organizacyjny U. M.                          
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Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Jerzy Wójcik 

 


